
В Славутиче состоялось торжественное открытие
комплекса по производству металлических бочек и
железобетонных контейнеров для хранения радиоак-
тивных отходов, образовавшихся в ходе эксплуатации
Чернобыльской АЭС, а также тех РАО, что будут обра-
зовываться в процессе снятия станции с эксплуатации. 

В церемонии открытия завода приняли участие министр
чрезвычайных ситуаций Украины Виктор Балога, глава
Представительства Европейской Комиссии в Украине,
Посол Европейской Комиссии в Украине Жозе Мануэль

Пинту Тейшейра и глава Государственного агентства по
управлению зоной отчуждения Владимир Холоша. Почет-
ные гости осмотрели помещения комплекса и ознакоми-
лись с главными этапами процесса изготовления упаковки
для РАО.

Для справки. Данный комплекс относится к инфраструк-
туре, необходимой для снятия Чернобыльской АЭС с экс-
плуатации. Реализация этого проекта обеспечит создание
упаковок для безопасного обращения с РАО (сбор, тран-
спортно-грузовые операции, хранение, переработка, тран-

спортировка и захоронение). Место расположения площад-
ки предприятия — стройбаза ДТМЦ-1, г. Славутич Киевской
обл. Подрядчик: Корпорация «Укртрансбуд», Украина.

Как сообщил генеральный директор ЧАЭС Игорь
Грамоткин в ходе презентации проекта, комплекс по произ-
водству бочек и контейнеров построен строго в сроки, уста-
новленные контрактом, и в пределах бюджета контракта.
Общая стоимость проекта — 5 млн. 568 тыс. 48 евро.
Мощности завода — 34 тыс. 250 металлических бочек и 700
железобетонных контейнеров в год. На данные объемы
производства комплекс выйдет в течение 2—3 месяцев.

Для справки. Контейнер для твердых радиоактивных
отходов состоит из корпуса, герметичной крышки и таке-
лажных узлов, расположенных на корпусе. Металлические
бочки являются первичной или внешней упаковкой радио-
активных отходов ЧАЭС. Выпускаемые бочки из углероди-
стой стали должны удовлетворять требования относитель-
но прочности, которая обеспечивается соблюдением тех-
нологии производства и качеством конструкционных мате-
риалов. Процесс производства контейнеров включает
изготовление металлических каркасов контейнера и крыш-
ки, приготовление бетонной смеси, формование изделий,
тепловую обработку, маркировку готовой продукции.
Процесс изготовления металлических бочек состоит из
участков производства обечаек, крышек и стяжного обруча;
сборки бочек, окраски их поверхности, маркировки готовой
продукции.

(Окончание на 2-й стр.)
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«АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ: «НОВІ
СТРАХИ ВІД ФОНДУ СОЦСТРАХУВАННЯ»,
26.05.2011 РОКУ №21

Виплату лікарняних, заборгованих
Фондом працівникам ДНВП
«Цирконій», буде здійснено

Редакції газети «Атомник України»
вул. Ш. Руставелі, 39/41, к. 814

м. Київ, 01033
Розглянувши публічні соціальні звернення вибор-

них профспілкових працівників, що опубліковані у
газеті «Атомник України» № 21 від 26.05.2011 року,
про затримку у фінансуванні на виплату матеріально-
го забезпечення застрахованим особам ДНВП «Цир-
коній», по якому порушено провадження у справі про
банкрутство, повідомляємо таке.

Законом України «Про збір та облік єдиного внеску на
загальнообов’язкове державне соціальне страхування» від
08.07.2010 № 2464 (далі — Закон № 2464), який набрав
чинності з 1 січня 2011 року, були внесені зміни до статті 21
Закону України «Про загальнообов’язкове державне соці-
альне страхування у зв’язку з тимчасовою втратою пра-
цездатності та витратами, зумовленими похованням» від
18.01.2001 року №2240 (далі — Закон №2240) щодо
порядку фінансування страхувальників–роботодавців для
надання матеріального забезпечення застрахованим осо-
бам.

На виконання частини першої статті 21 Закону №2240
постановою правління Фонду від 22.12.2010 року №26
затверджено Порядок фінансування страхувальників для
надання застрахованим особам матеріального забезпе-
чення за рахунок коштів Фонду соціального страхування з
тимчасової втрати працездатності, який зареєстрований в
Міністерстві юстиції України 25.01.2011 за №111/18849
(далі — Порядок №26) та опублікований 04.02.2011 року в
«Офіційному віснику України» №6.

Зазначеним Порядком затверджено форму заяви–роз-
рахунку, яка подається страхувальниками до робочих
органів відділень Фонду для здійснення фінансування
матеріального забезпечення за рахунок коштів Фонду.

Відповідно до частини другої статті 21 Закону №2240
для зарахування страхових коштів Фонду страхувальник-
роботодавець має відкрити окремий рахунок у банку в по-
рядку, встановленому Національним банком України (Дер-
жавним казначейством України).

Роз’яснення щодо відкриття страхувальниками–робо-
тодавцями окремих рахунків надавалися листами Націо-
нального банку України від 14.12.201 року №25—
111/2972-22535 та Державного казначейства України від
30.12.2010 року №1704/3353—24549.

Фінансування страхувальників на ці рахунки здійсню-
ється робочими органами відділень Фонду відповідно до
заяв–розрахунків, які містять інформацію про нараховані
застрахованим особам суми матеріального забезпечення
за їх видами, та подаються в міру опрацювання документів,
поданих застрахованими особами, протягом десяти робо-
чих днів. У заяві–розрахунку необхідно зазначати повну
нараховану суму допомоги з урахуванням обов’язкових
утримань (податок з доходів фізичних осіб, єдиний внесок
на загальнообов’язкове державне соціальне страхування,
які утримуються з суми допомоги по тимчасовій непрацез-
датності), яка в подальшому має бути відображена у звіт-
ності по коштах Фонду.

Після надходження коштів, зазначених у заяві–роз-
рахунку, на рахунок страхувальника останній зобов’язаний
здійснити виплату відповідного матеріального забезпе-
чення у строки, визначені статтею 52 Закону №2240.

(Закінчення на 2-й стор.)
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ЗА ПРОГРАМОЮ TACIS

ЧЕРНОБЫЛЬСКИЙ СЛАВУТИЧ: НОВЫЕ РАБОЧИЕ МЕСТА

ВІДСТОЯТИ СОЦІАЛЬНУ СПРАВЕДЛИВІСТЬ
Пенсійна реформа, про

яку стільки було розмов,
так званого народного об-
говорення, насамперед,
серед представників різних
гілок влади, стала реаль-
ністю. У ніч з 7-го на 8-ме
липня 2011 року Верховна
Рада України ухвалила не
популярну у суспільстві пен-
сійну реформу.

Влада аргументувала
необхідність реформи низ-
кою причин: дефіцит Пен-
сійного фонду щороку збі-
льшується, торік до 34 млрд.
грн. зріс цей показник, за
словами профільного віце-
прем’єр-міністра С. Тігіпка,
кількість тих, хто сплачує
сьогодні пенсійні страхові
внески, майже зрівнялася з
тими, хто пішов на заслуже-
ний відпочинок. До того ж на
проведенні пенсійної ре-
форми наполягає Міжна-
родний валютний фонд як
одній із умов відновлення
кредитування України. 

Отже, за пенсійну ре-
форму проголосувало 248 із
328 зареєстрованих у залі
карток народних депутатів.
Насправді ж у вечірньо-ніч-
ному засіданні парламенту
брало участь значно менше
депутатів. На чому всіляко
тепер акцентує увагу пар-
ламентська опозиція. Ос-
таточне «зелене світло»
пенсійній реформі має дати
своїм підписом Президент
України.

(Закінчення 2-й стор.)

16 ЛИПНЯ — ДЕНЬ БУХГАЛТЕРА

На знімках: учасники профспілкового мітингу протесту проти пенсійної реформи; учергове взяли участь

в акції протесту біля будинку парламенту працівники апарату і перші керівники Атомпрофспілки на чолі

з її Головою Валерієм МАТОВИМ; з мегафоном — голова Товариства ветеранів — інвалідів ліквідації

аварії на Чорнобильській АЕС Володимир КОБЧИК.

Профсоюзные бухгалтераПрофсоюзные бухгалтера
без них невозможна слаженная работа Атомпрофсоюза в целом

С представителями этой профессии
каждый трудящийся человек периоди-
чески имеет дело, причем на протяже-
нии всей своей жизни — получение зар-
плат (аванса) и пенсий в банке, профсо-
юзной финансовой помощи для различ-
ных нужд, путевок для отдыха, возна-
граждений за активную работу и т. д.
Это — бухгалтера, терпеливые, работя-
щие и незаменимые люди. Честные и

порядочные, без труда которых невоз-
можно вообразить себе слаженную и ор-
ганизованную деятельность всего Атом-
профсоюза.

Накануне профессионального празд-
ника — Дня бухгалтера корреспондент
газеты встретился для интервью с глав-
ным бухгалтером ЦК Атомпрофсоюза
Украины Владиславом ПЕРШИНЫМ.

(Читайте на 3-й стр.)



Небольшое лирическое
отступление: в книге «Уран
Украины», посвященной ис-
тории ВостГОКа, сообщает-
ся: «… в 1981 году комиссия
выехала в район месторож-
дения для выбора площадки
ствола «Вентиляционный».
Именно тогда и был забит
первый колышек в центре
будущего ствола». Самое
интересное то, что в центр
ствола «Главный», прибли-
зительно тогда же, первый
колышек забивал молодой
помощник маркшейдера
Александр Пицык, который
через тридцать лет, но уже в
качестве главного инженера
Новоконстантиновской шах-
ты, руководил подготовкой
первого добычного блока,
нарезанного на шахте.

Итак, Новоконстанти-
новская шахта, горизонт —
300 м, блок 341—1,11 часов
50 минут. Из вибролюка №1
в вагонетки поезда начала с
грохотом сыпаться первая,
добытая горняками Но-
воконстантиновки, урановая
руда. Первый состав с ру-
дой к месту опрокида в
руддворе отвез машинист
электровоза Александр Усик.

Специалисты шахты уве-
рены, что это событие свер-
шилось только благодаря
тому, что Новоконстанти-
новку в прошлом году воз-
вратили в состав комбина-
та. Большую работу в этом
направлении провел ге-
неральный директор ГП
«ВостГОК» Александр Со-
рокин, заручившись под-
держкой отраслевого мини-
стерства. 

Рудник, пребывавший
несколько лет в статусе
независимого предприятия,
попросту потерял драгоцен-
ное время и ресурсы. Зато

теперь, находясь в составе
комбината и благодаря его
финансовой поддержке,
горняки Новоконстантинов-
ки достигли намеченной це-
ли. Значительную помощь
оказали руководители Ин-
гульской и Смолинской
шахт, которые направляли
на предприятие технику и
людей.

Главный инженер шахты
Александр Пицык рассказы-
вает: «В апреле-мае было

окончено разбуривание бло-
ка бригадой Синицкого, ко-
мандированной сюда со
Смолинской шахты. В мае-
июне строительно-монтаж-
ным участком под руковод-
ством начальника А. Телиги 
и его заместителя Н. Фи-
лоненко был произведен
весь комплекс строительно-
монтажных работ по блоку.
Бригада взрывников под
руководством заместителя
главного инженера шахты
Романа Лукаша и начальника
участка Александра Стов-
буна всего за одну неделю
прошла более тридцати мет-
ров восстающей отрезной-
вентиляционной методом
секционного взрывания.

26 июня, в 15 часов, был
произведен первый техно-
логический массовый взрыв
по отбойке руды в блоке, а
через три дня состоялась
погрузка первого состава
руды, который в тот же день
был выдан на-гора. До-
бавлю, что первая выборка
руды была произведена
рабочими участка №16 под
руководством заместителя
начальника участка Дмит-
рия Шоколо».

Глубокую признатель-
ность руководству комбина-
та, коллективам Ингульской
и Смолинской шахт, всем
специалистам за оказанную
помощь выразил директор
Новоконстантиновской шах-

ты Вадим Косаренко: «То-
лько благодаря совместной
работе мы смогли выпол-
нить поставленную задачу.
Этот день для нас стал
настоящим праздником!».

Начало отработки пер-
вого блока фактически оз-
начает, что Новоконстан-
тиновская шахта начала
добычу руды и имеет все
шансы выполнить утверж-
денную производственную
программу: до конца 2011
года добыть 75 тыс.тонн
руды, из которой будет
произведено до 99 тонн
урана.

Нельзя сказать, что с
этого момента все произ-
водственные вопросы шах-
ты решены. Теперь рабо-
тать станет еще сложнее,
ведь помимо добычи на
шахте необходимо решить
ряд сложнейших задач по
созданию полноценного
производственного цикла.

Главное, что коллектив
комбината в очередной раз
доказал: его специалисты
способны решать самые
сложные задачи строите-
льства уранодобывающих
шахт в Украине и то, что
наша сила — в единстве.

Сергей ПОЛУЛЯХ,
фото Михаила СТЕПАНЯНА
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ВІДСТОЯТИ СОЦІАЛЬНУ СПРАВЕДЛИВІСТЬ
(Закінчення. 

Початок на 1-й стор.)
— Хотілося б надіятись, що Глава держави не підпише

цей осоружний для народу закон, — висловлювали свою
думку учасники мітингу протесту, що відбувся 7 липня біля
недіючого фонтану неподалік будівлі Верховної Ради, за
участю представників Атомпрофспілки України, Профспілки
металургів і гірників, Профспілки будівельників України, від
так званих вільних профспілок локомотивників, студентів,
«Союзу Чорнобиль України», ветеранських і пенсіонерських
організацій.

За логікою речей, у день «проштовхування» урядом
«реформи» профспілки України мали б узяти в облогу будів-
лю парламенту. Проте особливого велелюддя демонстран-
тів на підходах і поблизу Верховної Ради не спостерігалося.
А повпреди окремих членських організацій ФПУ («її здорові
сили», як характеризували себе вищеназвані профспілкові
маніфестанти), зусібіч парламентського будинку наштовху-
валися на кордони міліції, яка за периметром парламент-
ської огорожі заслоняла собою розтягнуті шеренги прапо-
роносців партії… профільного віце-прем’єр-міністра С.
Тігіпка «Сильна Україна» й попліч з ними окремих «пікетників
від народу» з плакатами на підтримку «реформи». Таке ж
дивно-обурливе враження справляла величезна голуба
сцена з написом усередині «Альтернативи пенсійній рефор-
мі немає». Сцена бовваніла на безлюдному парламентсько-
му майданчику з боку парку ім. Ватутіна як глибока прірва
між владою і людьми.

Проте, незважаючи на перешкоди, до вищеназваного
місця дислокації мітингу протесту представників від профе-
сійних і громадських організацій скупчувалося дедалі біль-
ше народу й охочих висловити свою позицію проти ухвален-
ня «пенсійного» законопроекту. Адже суть запропонованої
«реформи», наголошували промовці, — це подальше усу-
нення держави від своїх соціальних функцій, цинічні наміри
олігархічної влади розв’язати проблему дефіциту держав-
них фінансів ціною зубожіння народу, прирікаючи багатьох
людей на голодну старість. Запропонована «реформа»
щодо підвищення пенсійного віку, збільшення страхового
стажу для призначення пенсій, перерахунку пенсій працюю-
чих пенсіонерів грубо суперечать вимогам статті 22-ї
Конституції України, рішенням Конституційного Суду. Такі
антисоціальні новації лише погіршують становище людей.
Водночас уряд ніби не помічає, що головна проблема з пен-
сійним забезпеченням криється в «тінізації» економіки,
корупційному розтягуванні бюджету, скасуванні пільг для
великого бізнесу і його розмежуванні з владою, збільшенні
доходів населення. Без цих кроків законодавчі ініціативи
влади і далі залишатимуться спробами перекласти обов’яз-
ки держави на плечі народу.

Лейтмотивом виступів на мітингу, загального настрою
його учасників стали заклики зміцнювати свою солідарність
і організаційну згуртованість у масштабах держави заради
відстоювання соціальної справедливості.

Фотоінформація Миколи ВАРЧИНОГО

«АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ: «НОВІ
СТРАХИ ВІД ФОНДУ СОЦСТРАХУВАННЯ»,
26.05.2011 РОКУ №21

(Закінчення. 
Початок на 1-й стор.)

Разом з тим, абзацом шостим статті 21 Закону №2240
визначено, що у разі порушення провадження у справі про
банкрутство страхувальника-роботодавця страхові кошти,
зараховані на окремий рахунок, повертаються до районної,
міжрайонної, міської виконавчої дирекції відділення Фонду,
яка в подальшому забезпечує надання матеріального
забезпечення застрахованим особам. Фінансування такого
страхувальника виконавчою дирекцією відділення Фонду
припиняється.

У зв’язку із унеможливленням робочими органами від-
ділень Фонду здійснювати фінансування для надання мате-
ріального забезпечення та соціальних послуг застрахова-
ним особам у разі виникнення страхових випадків, коли
порушено провадження у справі про банкрутство страху-
вальника–роботодавця та з метою законодавчого врегулю-
вання цього питання, Виконавча дирекція Фонду підготува-
ла та направила до Міністерства соціальної політики
України відповідний законопроект для подальшого його
внесення Кабінетом Міністрів України на розгляд до
Верховної Ради України. Крім цього, законопроект Ви-
конавчою дирекцією Фонду був надісланий до Комітету
Верховної Ради України з питань соціальної політики та
праці.

До законодавчого врегулювання питання та можливос-
ті надання матеріального забезпечення застрахованим
особам у разі порушення провадження у справі про банк-
рутство страхувальника–роботодавця 16.06.2011 року
була прийнята постанова правління Фонду соціального
страхування з тимчасової втрати працездатності за №36
«Про надання матеріального забезпечення застрахованим
особам за рахунок коштів Фонду соціального страхування
з тимчасової втрати працездатності у разі порушення 
провадження у справі про банкрутство страхувальни-
ків–роботодавців».

Зазначеною постановою передбачено, що до законо-
давчого врегулювання порядку надання матеріального
забезпечення застрахованим особам у разі порушення про-
вадження у справі про банкрутство страхувальника-робото-
давця, встановленого абзацом шостим частини 2 статті 21
Закону №2240, надання такого матеріального забезпечення
здійснюється відповідно до Порядку №26.

Отже, ДНВП «Цирконій» може подати заяву–роз-
рахунок до робочого органу відділення Фонду за міс-
цем обліку в органі Фонду або за місцем обліку, зазна-
ченим в Державному реєстрі загальнообов’язкового
державного соціального страхування (для зареєстро-
ваних після 01.01.2011 року) для здійснення фінансу-
вання матеріального забезпечення за рахунок коштів
Фонду.

Заступник директора Виконавчої дирекції 
Фонду соціального страхування 
з тимчасової втрати працездатності            Т. Г. ГАЙДУК

м. Київ, 30.06.2011 року. №04—29—1892

Виплату лікарняних, заборгованих
Фондом працівникам ДНВП
«Цирконій», буде здійснено

ЗА ПРОГРАМОЮ TACIS

ЧЕРНОБЫЛЬСКИЙ СЛАВУТИЧ: НОВЫЕ РАБОЧИЕ МЕСТА
(Окончание. 

Начало на 1-й стр.)
Развитие аварийных ситуаций, ко-

торые могут оказать негативное влия-
ние на окружающую среду, не прогно-
зируется. С целью предотвращения
или максимального снижения отрица-
тельного воздействия техпроцесса
производства контейнеров и бочек на
компоненты окружающей среды пре-
дусматриваются профилактические
мероприятия:

— локализация, очистка, выброс и
рассеивание загрязняющих веществ
через системы вытяжной вентиляции;

— пылеподавление;
— сбор, хранение и утилизация

твердых отходов в соответствии с
санитарно-гигиеническими требова-
ниями;

— очистка стоков на очистных соо-
ружениях;

— поддержание влажности при
хранении сыпучих материалов;

— постоянный контроль за сос-
тоянием двигателей автомобильного
транспорта и регулярный полив авто-
дорог для уменьшения пылеобразова-
ния.

Охранные мероприятия включают
мониторинг окружающей среды в сис-
теме мониторинга ГСП ЧАЭС по гра-
фикам, согласованным с Государст-
венным управлением охраны приро-
ды. Накопление, обработку и анализ
материалов по мониторингу осу-
ществ- ляет отдел охраны окружаю-
щей среды предприятия. Степень
окончательного воздействия плани-
руемой деятельности на компоненты
окружающей среды регулируется
санитарно-гигиеническими нормати-
вами и требованиями законов
Украины.

В. Балога поблагодарил посла Ев-
ропейской Комиссии за сотрудниче-
ство, отметив, что строительство ком-
плекса было профинансировано Евро-
комиссией и выполнено в рамках
«Программы TACIS по обеспечению
ядерной безопасности».

— В лице господина Жозе Мануэля
Пинту Тейшейры я хочу поблагодарить
Европейскую Комиссию за помощь,
оказываемую в ликвидации послед-
ствий Чернобыльской катастрофы.
Контейнеры, которые будет произво-
дить комплекс, позволят безопасно
разместить на хранение радиоактив-
ные отходы на срок до 100 лет, —
отметил глава МЧС Украины на пресс-
конференции, состоявшейся непо-
средственно на территории нового
предприятия. 

В ходе пресс-конференции ми-
нистр чрезвычайных ситуаций Ук-
раины и Посол Европейской Комис-
сии в Украине ответили на многочис-
ленные вопросы журналистов. В
частности, В. Балога сообщил, что
мощности комплекса позволяют ути-
лизовать не только радиоактивные
отходы ЧАЭС, но и обеспечивать
захоронение пестицидов, различных
химических веществ по всей терри-
тории Украины:

— Информация о том, что такой
комплекс и такая продукция в Украине
есть, будет доведена до руководите-
лей всех областей. Это позволит им
решить вопросы хранения небезопас-
ных отходов на вверенных им терри-

ториях, что в целом оздоровит окру-
жающую среду в нашей стране. 

В числе открытых был и вопрос,
касающийся выполнения на всех АЭС
Украины стресс-тестов, направлен-
ных на определение уровня их безо-
пасности. Глава Государственного
агентства по управлению зоной от-
чуждения Владимир Холоша сооб-
щил, что в ближайшее время стресс-
тестирование на АЭС Украины будет
выполнено.

В свою очередь, г-н Жозе Мануэль
Пинто Тейшера сообщил, что выводы
Еврокомиссии относительно техниче-
ского состояния АЭС Украины и их бе-
зопасности позитивны:

— Недавно были завершены ра-
боты по оценке уровня безопасности
украинских АЭС, проводившиеся ук-
раинской стороной с привлечением
МАГАТЭ и финансировавшиеся Евро-
пейским Союзом. По результатам
этой оценки, украинские АЭС отве-
чают стандартам ЕС. 

Резюмируя сказанное, г-н Тей-
шера сообщил, что Еврокомиссия и в
дальнейшем намерена продолжать
сотрудничество с Украиной, в том
числе, и в части повышения безопас-
ности ядерных объектов. 

ТРУДОВА ПЕРЕМОГА КОЛЕКТИВУ

Новоконстантиновская шахта: 
на-гора первая урановая руда

В жизни ГП «Восточный горнообагатительный ком-
бинат» и всей Украины 26 июня произошло знамена-
тельное событие — строящаяся Новоконстантиновская
шахта была введена в опытно-промышленную эксплуа-
тацию и выдала на-гора первую партию товарной руды.
К этой трудовой победе коллектив строителей, горня-
ков, инженеров ВостГОКа шел долгих тридцать лет. 



— Владислав Вячеславович, как давно Вы связали
свою судьбу с бухгалтерской специальностью, в част-
ности, и в сегменте профсоюза?

— Почти 20 лет составляет мой профильный трудовой
стаж. С 1982 года, после окончания Киевского института
народного хозяйства по специальности финансы и кредит,
работаю в профсоюзах, в том числе 6 лет в системе Атом-
профсоюза. До этого 10 лет проработал в банковской
системе и за границей.

— Расскажите, пожалуйста, об особенностях этой
современной и престижной профессии?

— Работа бухгалтера сложная. Помимо знаний бухгал-
терского учета, он должен иметь более или менее деталь-
ное представление о следующих предметных областях:
банковские операции; финансовое планирование; финан-
совый анализ; национальная финансовая система; мировая
финансовая система; деловое общение; ведение конфлик-
тов; обработка данных; делопроизводство; организация
документооборота; самоорганизация личности.

Потенциал влияния профсоюзного бухгалтера при
думающем и ответственном председателе на деятельность
первичной профорганизации (ППО) огромен. Для эффектив-
ной реализации этого потенциала с пользой, помимо пере-
численного, нужны ещё только три вещи: осознание своей
ответственности за происходящее, своей обязанности уча-
ствовать в деятельности на общее благо; здравое представ-
ление о желаемом будущем; «искра божья»: пассионарный
(оценка определенной деятельности членов любой социаль-
ной группы. — Прим. ред.) творческий заряд.

Бухгалтер должен жить и работать с мыслью, что ему
выпала редкая возможность сделать что-то очень значи-
тельное для своей организации, а может, и для всего проф-
союза, и что его слабости и ошибки обойдутся гораздо
дороже, чем слабости и ошибки других работников.

— Компетентный бухгалтер — это клад для органи-
зации. Расскажите о лучших Ваших коллегах и сорат-
никах?

— На мой взгляд, лучших у нас нет, все  профсоюзные
бухгалтера высококлассные специалисты, есть просто
более опытные, с большим стажем работы. Например,
Миронова Л. В. (ППО ЮУАЭС), Балаян А. З. (ППО ХАЭС), Су-
ховерский Н. В. (Восточная объединенная организация
профсоюза) и др. Специфика и сложность работы решают
проблему отсева малоспособных «протеже» влиятельных
лиц. Каждый здравомыслящий руководитель, а у нас в
профсоюзе таких большинство, ясно представляет послед-
ствия непродуманного назначения на эту должность. Все
это, конечно, не означает, что мы достигли совершенства.
Ежегодно главные бухгалтера первичек собираются для
обмена опытом, повышения квалификации. На эти встречи
приглашаются специалисты из налоговых инспекций, ауди-
торы по финансовым вопросам и т.д.

— Как Вы строите отношения с профлидерами?
— Профсоюз один, задачи одни, поэтому отношения

строятся, отталкиваясь от этого постулата. Мы — коллеги.
— Какие сложности есть сегодня в работе Главного

бухгалтера ЦК профсоюза, как успеваете за профиль-
ными изменениями в законодательстве?

— Законодательство сложное, противоречивое, неод-
нозначно трактуемое. «Поддавливают» различные госу-
дарственные органы и т.д. Огромный объем нужной и
ненужной отчетности. И за все возможные ошибки — угро-
зы штрафов, пени, недоимки, вплоть до уголовной ответ-
ственности. Чем сложнее работа, чем больше ее объем, тем
вероятность ошибок возрастает. Да, конечно, иногда и у
нас в работе случаются сбои, но они не носят системного
характера.

— Атомпрофсоюз — первый среди отраслевых
профсоюзов страны давно внедрил Фонд солидарно-
сти. Как обеспечиваются финансовые обязательства
оргзвеньев перед Атомпрофсоюзом, от-ветственность
и контроль со стороны бухгалтерии ЦК профсоюза по
целевому использованию Фонда солидарности?

— По сути, Фонд солидарности задумывался как первый
шаг на пути к единому бюджету Атомпрофсоюза. Был
период, когда отчисления первичных профорганизаций в
ЦК составляли 50%. Это позволило создать юридическую
службу, службу охраны труда, выпускать газету «Атомник
України», страховать каждого члена профсоюза от несчаст-
ного случая и т.д. Решались стратегические общепрофсо-
юзные задачи. В настоящее время наметилась обратная
тенденция, децентрализация средств. Профкомы уменьши-
ли перечисления в ЦК примерно до 30% от общих поступле-
ний членских профсоюзных взносов. Отдельные програм-
мы Фонда солидарности, к сожалению, приостановлены. 

Контроль в использовании средств Фонда строг. По-
мимо тщательного и скрупулезного планирования расходов
Фонда Бюджетной комиссией профсоюза, контроль расхо-
дов осуществляется Президиумом ЦК и Ревизионной ко-
миссией профсоюза. Так что все денежные средства
используются исключительно по утвержденным направле-
ниям.

— Как в целом выполняется главный финансовый
документ ЦК Атомпрофсоюза — его бюджет?

— У меня такое впечатление, что все бюджеты в нашей
стране — от поселкового до государственного, выполняют-
ся надрывно и нелегко, особенно, что касается доходной
части. У нас в финансовой цепочке государство— работо-
датель— профком — ЦК также иногда случаются сбои. Но
руководство профсоюза, Председатель Матов В. А., его
заместитель — председатель профкома ГП НАЭК «Энер-
гоатом» — Лыч А. В.— влиятельные и авторитетные лидеры,
владеющие ситуацией, способные решать и решающие
возникающие проблемы. В целом бюджет ЦК  Атомпроф-

союза всегда реалистичен — отражает господствующие
тенденции в профсоюзе и в главном выполняется.

— Профсоюзные бухгалтера выполняют нелегкие
функции, находят ли они поддержку и понимание руко-
водства  профорганизаций и Атомпрофсоюза вообще?

— Без понимания и доверия со стороны профруководи-
телей ни о какой эффективной и толковой работе бухгалте-
ров речи быть  не может. Слава Богу, у нас руководители
думающие, понимающие суть и роль финансов, их учета и
расходования и, конечно, ответственность. В вопросах про-
хождения обучения, участия в семинарах, обеспечения сов-
ременной вычислительной техникой бухгалтера пользуются
абсолютной поддержкой профсоюзных председателей, за
что им от всех нас земной поклон. 

— Бухгалтера нередко отождествляют как челове-
ка, зацикленного на «сухих» цифрах, на сведении ко-
пейки к копейке. Как Вы проводите свое свободное
время, чем увлекаетесь, о чем мечтаете?

— Безусловно, специфика работы отражается на харак-
тере и на мировоззрении. Легкий налет педантизма и схе-
матичного мышления, вероятно, присутствует. Точность
определений и понятий заставляют четче мыслить и сосре-
доточивать усилия на достижении целей, помогают мини-
мизировать ошибки. 

Свободное время? Обыкновенно, семья, друзья, просто
праздность. Пустое мечтание — признак слабоумия, наде-
юсь, что я не такой, поэтому стараюсь не мечтать, возмож-
но, мечтания заменяют постановки скромных целей.

— Ваши пожелания коллегам, друзьям из  первичек
по случаю профессионального праздника — Дня бух-
галтера?

— Друзья — коллеги! Мы профессиональный клан бух-
галтеров, смелые и упрямые, принципиальные, но интел-
лектуально гибкие, финансовый «нерв» профсоюза, мы на
виду, у нас много работы и нам есть что сказать. Здоровья,
удачи, не впадать в уныние, быть в добром настроении
всегда!

Расспрашивал Николай ВАРЧИН
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16 ЛИПНЯ — ДЕНЬ БУХГАЛТЕРА

Профсоюзные бухгалтераПрофсоюзные бухгалтера
без них невозможна слаженная работа Атомпрофсоюза в целом

Бухгалтерский корпус Атомпрофсоюза на экскурсии в АР Крым

ПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ — ЗА СОЦІАЛЬНУ СПРАВЕДЛИВІСТЬ

«СТОП! — АНТИНАРОДНІЙ ПЕНСІЙНІЙ РЕФОРМІ»
Під таким девізом Федерацією проф-

спілок України 15 липня буде проведено
мітинг біля адміністрації Президента Ук-
раїни з вимогою застосування главою
держави права вето на ухвалення Вер-
ховною Радою України 7 липня 2011 року
Закону України «Про заходи щодо зако-
нодавчого забезпечення реформування
пенсійної системи» як такого, що супере-
чить Конституції України й істотно погір-
шує права і працюючих і пенсіонерів.

Друкуємо лист-звернення до Пре-
зидента України за підписом 54-х Всеук-
раїнських і регіональних профспілок,
включаючи Професійну спілку працівни-
ків атомної енергетики та промисловос-
ті України, та регіональних об’єднань
профспілок.

ПРЕЗИДЕНТУ УКРАЇНИ
ЯНУКОВИЧУ В.Ф.

Про застосування права вето
до Закону «Про заходи щодо 
законодавчого забезпечення 
реформування пенсійної системи»

Шановний Вікторе Федоровичу!
Федерація профспілок України активно

долучилася до організації всенародного
обговорення проекту Закону України «Про
заходи щодо законодавчого забезпечення
реформування пенсійної системи» в проф-
спілкових організаціях, трудових колективах.
Проект також розглянуто Спільним представ-
ницьким органом всеукраїнських профспілок
та профоб’єднань, на Всеукраїнських зборах
представників профспілкових організацій,
Національною тристоронньою соціально-
економічною радою. На жодному із заходів
вказаний законопроект не підтримано.

Пропозиції профспілок щодо неприйнят-
ності законопроекту у внесеній редакції та
про необхідність вилучення положень, які
погіршують пенсійне забезпечення грома-
дян, підтримані 4 липня ц.р. Комітетом у
справах пенсіонерів, ветеранів та інвалідів
Верховної Ради України. 

Однак, Верховною Радою України 7 лип-
ня 2011 року прийнято Закон України «Про
заходи щодо законодавчого забезпечення
реформування пенсійної системи» майже в
тій редакції, що і був внесений до Верховної
Ради в грудні 2010 року і не відповідає ос-
новним напрямам пенсійної реформи в
Україні, узгодженим соціальними партнера-
ми в Концепції подальшого проведення пен-
сійної реформи.

Прийнятий Закон викликав гостру реак-
цію в трудових колективах, в профспілкових
організаціях та в цілому в суспільстві. Адже
значна частина положень Закону погіршують
умови пенсійного забезпечення громадян та
суперечать статтям 21, 22, 24 Конс-титуції
України. Зокрема, не відповідають вимогам
Конституції України такі норми пункту 5 роз-
ділу II «Перехідні положення» Закону України
«Про заходи щодо законодавчого забезпе-
чення реформування пенсійної системи» :

абзаци чотирнадцятий-дев’ятнадцятий
підпункту 1, абзаци третій-восьмий підпунк-
ту 2, абзац четвертий підпункту 6, абзаци
третій-шостий підпункту 7, абзаци шістдесят
восьмий-вісімдесятий підпункту 17 — щодо
підвищення пенсійного віку для жінок до 60
років та для призначення пенсій за спеціаль-
ними законодавчими актами для чоловіків до
62 років, оскільки при прийнятті нових зако-
нів або внесенні змін до чинних законів не
допускається звуження змісту та обсягу
існуючих прав і свобод. Положення щодо
збільшення на два роки пенсійного віку для
чоловіків, які перебувають на державній
службі, науковим (науково-педагогічним)
працівникам та іншим є дискримінаційними
порівняно із правом на пенсію чоловіків, які
працюють в інших сферах народного госпо-
дарства та які є службовцями інших держав-
них та недержавних організацій;

абзаци вісімдесят чотири-вісімдесят
п’ятий підпункту 17 — щодо збільшення три-
валості страхового стажу на 10 років для
встановлення мінімальної пенсії та визна-
чення розміру підвищення до пенсії за
понаднормовий стаж. Внесені норми знижу-
ють розміри пенсій та позбавляють права на
підвищення за понаднормовий стаж за 10
років страхового стажу, що призводить до
звуження обсягу існуючих прав; 

абзац десятий підпункту 7, абзац сто чо-
тирнадцятий підпункту 17 — щодо зниження
розміру показника середньої заробітної
плати в країні для обчислення пенсії, оскільки
такий показник визначатиметься не за кален-
дарний рік, який передує року звернення за
призначенням пенсії, а за три календарні
роки, що передують року звернення за при-
значенням пенсії. Новий порядок визначення
показника середньої заробітної плати штучно
знижуватиме в середньому на 15 % розміри
пенсій, які призначатимуться;

абзац сто двадцять перший підпункту 17
— щодо обмеження права працюючих пен-
сіонерів на перерахунок пенсій у зв’язку із
збільшенням розміру прожиткового мініму-
му, що призвело до порушення такого при-

нципу загальнообов’язкового державного
пенсійного страхування, як рівноправність
застрахованих осіб щодо отримання пенсій-
них виплат та виконання обов’язків стосов-
но сплати страхових внесків на загальноо-
бов’язкове державне пенсійне страхування;

абзац одинадцятий підпункту 7, абзац сто
двадцять третій підпункту 17 — щодо позбав-
лення працюючих пенсіонерів на перерахунок
пенсії з урахуванням показника середньої
заробітної плати за календарний рік, що пере-
дує року звернення за перерахунком пенсії. 

Закон України «Про заходи щодо зако-
нодавчого забезпечення реформування
пенсійної системи» не вирішує основних
проблем пенсійного забезпечення: віднов-
лення справедливості в призначенні пенсій
для різних категорій працівників та забезпе-
чення підвищення рівня пенсійного забез-
печення в короткостроковій перспективі. 

Окремо підкреслюємо, що пенсійні «ре-
форматорські новації не можна застосову-
вати до працівників, які тривалий час робили
внески до Пенсійного фонду і розраховува-
ли на інші умови пенсійного забезпечення.
По відношенню до них підвищення пенсій-
ного віку і особливо одномоментне збіль-
шення мінімального страхового стажу є
неправомірним і несправедливим, порушує
їх очікування щодо майбутнього життя у ста-
тусі пенсіонерів та практично унеможлив-
лює щось змінити з урахуванням запропо-
нованих у Законі новацій.

Профспілки наголошують, що реформи
не повинні проводитись за рахунок трудящих
та знижувати розміри пенсій. В Україні є всі
передумови та можливості для вирішення
існуючих проблем Пенсійного фонду без
погіршення пенсійного забезпечення грома-
дян. Владою мають бути розроблені уперед-
жуючі заходи щодо розширення зайнятості
населення, детінізації економіки та запровад-
ження системи гідної оплати праці, доступ-
ності та якості охорони здоров’я, дошкільного
виховання, розширення соціальних послуг.

Профспілки України звертаються до
Вас, шановний Вікторе Федоровичу, з про-
ханням застосувати право вето до Закону
України «Про заходи щодо законодавчого
забезпечення реформування пенсійної сис-
теми» у прийнятій редакції, повернути його
Верховній Раді України на доопрацювання
та вжити всіх можливих заходів для захисту
конституційних прав громадян на достатній
рівень пенсій та забезпечення справедли-
вості у сфері пенсійного забезпечення.

Президія Федерації 
профспілок України

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ

Ухвалено законопроект
про держслужбу

Верховна Рада ухвалила, взявши
за основу, законопроект «Про дер-
жавну службу», який підтримали
263 народних депутати.

Документом запропоновано визна-
чити основи державної служби, поря-
док вступу на державну службу, її про-
ходження та припинення, правовий
статус державних службовців, засади
їхнього соціального і правового захи-
сту.

Законопроектом, зокрема, перед-
бачено поділ посад державної служби
на групи А, Б, В, Г, Д та підгрупи, вимо-
ги до рівня професійної компетентності
особи, яка претендує на посаду дер-
жавного службовця.

Законопроект містить положення
щодо професійного навчання держав-
ного службовця, оплати його праці,
преміювання та заохочення, а також
дисциплінарної та матеріальної відпо-
відальності.

Крім того, пропонується вилучити зі
сфери чинності законодавства про
державну службу значне коло осіб,
зокрема, Президента України, членів
Кабінету Міністрів, перших заступників
і заступників міністрів, народних депу-
татів, працівників прокуратури, яким
присвоюються класні чини, суддів.

Водночас пропонується визнати та-
ким, що втратив чинність, Закон «Про
державну службу», а також унести змі-
ни до деяких законодавчих актів. Зок-
рема, доповнити ст.25 Закону «Про від-
пустки» положенням, відповідно до
якого відпустка без збереження заро-
бітної плати на бажання працівника
надається обов'язково особам, зареє-
строваним як кандидати на пост Пре-
зидента України, народні депутати
України, депутати Верховної Ради Ав-
тономної Республіки Крим, місцевої
ради, на посаду сільського, селищного,
міського голови, — на період виборчо-
го процесу.

Ухвалений нардепами законо-
проект (узятий за основу) не містить
норми про заборону державним служ-
бовцям бути членами політичних пар-
тій.



Усупереч прогнозам астрологів про люту спеку,
червень був хоча й дещо тепліший за норму, але не
надмірно. Дощі теж перепадали. Але астрологи
наполягають: їхні застереження про сім «пекель-
них» років — не марнослів’я, і ми незабаром у
цьому переконаємося.

Нагадаємо, що, за твердженням адептів астрологіч-
ної науки, 12 березня 2011 року в знак Овна (стихія
Вогню!) на сім років перейшла планета Уран. У класич-
ній астрології Уран — злий та підступний, він спричиняє
всілякі несподіванки та неприємності, насамперед —
спеку та пожежі. А це означає, що у найближчі сім років
у весняно-літній період матимемо справу з аномальни-
ми проявами високих температур і посухами в багатьох
регіонах Землі.

Транзит Урана в знаку Овна проектується на го-
роскопи України, Росії, США, Канади, Китаю, Японії,
Індії, Пакистану, Монголії і ще багатьох країн на всіх кон-
тинентах, у тому числі майже на всю Африку.

Ураховуючи широку квадратуру Уран—Плутон про-
тягом 2011—2015 років, слід готуватись, закликають
астрологи, до нестачі прісної води в усьому світі в цей
період.

А літо 2011 року обіцяють не менш, якщо не більш,
спекотне, ніж літо торік.

Ще одне твердження, вміщене на Порталі безпеки:
«У тому й полягає специфіка періоду 2011—2015 років,
що широка квадратура Уран — Плутон передбачає як
аномально високі температури, посухи та пожежі влітку,
так і аномально низькі температури, снігопади і сніговії
взимку. Навесні ж та восени — аномальні широкомас-
штабні повені, зсуви, атмосферні катаклізми».

А тепер варто, либонь, ще раз нагадати, що
Український гідрометеоцентр в особі свого начальника
Миколи Кульбіди та інших фахівців нічого аж надто ано-
мального на нинішнє літо не завбачав. А українським
метеорологам слід вірити — вони хоча й помиляються
часом, але незначно. І їхні прогнози мають наукове під-
грунтя, а не містичне. Тож вірмо в науку, а не у псевдо-
науку. Що ж до пожеж, то вони були, є і будуть щоліта, і
відвернення їх та боротьба з ними — окреме серйозне
питання.

Володимир Комнаць-
кий з тих молодих лю-
дей, котрі живуть актив-
но. Відповідальну роботу
у групі ремонту хімічного
цеху РАЕС молодий інже-
нер успішно поєднує зі
спортивними досягнен-
нями у пауерліфтингу та
гирьовому спорті, інте-
лектуальними перемога-
ми у станційних конкур-
сах з брейн-рингу, зай-
має   активну громадську
позицію, будучи членом
правління об’єднання спів-
власників багатоквартир-
них будинків. Разом з
дружиною виховує двох
дітей.

На початку травня на
чемпіонаті Європи з пауер-
ліфтингу Володимир завою-
вав для України бронзову
нагороду. Наразі це найбіль-
ше його досягнення у спорті.
Власне спортом В. Ком-
нацький займається з дитин-
ства. Спочатку надавав пе-
ревагу плаванню та боротьбі.
А під час навчання у Севас-
топольському університеті
ядерної енергії та промисло-
вості захопився важкою
атлетикою. Зізнається, що
пішов у спортзал, аби підтри-
мувати себе у формі. 

Коли повернувся до Куз-
нецовська і влаштувався на
роботу у хімцех, улюблено-
го заняття не полишив. А
навпаки — став займати-
ся інтенсивніше. Врешті, у
2006-му тренер Сергій Лев-
чик запропонував Володи-
миру виступити за збірну
РАЕС з пауерліфтингу у
залік ХІІІ Спартакіади Атомп-
рофспілки. Перший мли-
нець виявився зовсім не
глевким: Комнацький одра-
зу потрапив до трійки при-
зерів. А потім, як сам каже,
закрутилося. Став брати
участь у змаганнях, увійшов
в азарт, відчув жагу до
перемоги. Невдовзі здобув
звання майстра спорту, пе-
ремагав на обласних та
всеукраїнських чемпіона-
тах. А цього року привіз до
Кузнецовська і бронзову
медаль європейської пер-
шості.

А ще Володимир актив-
но займається гирьовим
спортом. Останні п’ять ро-
ків виборює виключно при-
зові місця на спартакіадах.

— Спорт для мене — це
насамперед здоровий спо-
сіб життя без цигарок та
алкоголю, — зазначає Во-
лодимир. — Спорт загарто-

вує і тіло, і дух. На змаган-
нях ти викладаєшся повніс-
тю, конкуруєш з іншими
спортсменами, що є доб-
рою розрядкою в емоцій-
ному плані, стимулює до
вдосконалення.

Знають друзі та колеги
Володимира і з іншого боку.
Він є капітаном молодіжної
команди хімічного цеху з
брейн-рингу. В інтелекту-
альних іграх, як і в спорті,
цікаво боротися і перемага-
ти. На думку В. Комнаць-
кого, аби досягнути успіху 
у брейн-рингу, спеціаль-
них тренувань не потрібно.
Просто треба вміти мисли-
ти та застосовувати знання,
набуті протягом життя.

Поряд з цікавими хобі
має наш герой і цікаву ро-
боту.

— З роботою мені дуже
пощастило, — зізнається
Володимир. — У нас прак-
тично не буває рутинних,
нудних завдань. Адже група
ремонту на чолі із заступни-
ком начальника цеху Пет-
ром Борисовичем Федор-
чуком впроваджує заходи з
реконструкції та продов-
ження ресурсу обладнання
хімцеху. Позаду — роботи
на першому та другому

енергоблоках. Наразі го-
туємося до аналогічних за-
ходів на енергоблоці №3.
Документальна та техноло-
гічна база напрацьована,
досвід є. Тож, гадаю, з цим
завданням впораємося.

Кажуть, що талановита
людина — талановита в
усьому. Тож бажаємо Во-
лодимиру і надалі розвива-
ти свої таланти і бути гар-
ним прикладом для тих
молодих людей, які ще тіль-
ки шукають себе у цьому
житті.

Іванна КОВБ

Инженера-геодезиста
Виталия Каленского на
Запорожской АЭС знают
как постоянного участни-
ка и организатора мно-
гих спортивных соревно-
ваний для молодежи. Он
не раз приносил допол-
нительные очки нашей 
команде в состязаниях,
проходивших под эгидой
ГП НАЭК «Энергоатом». А
в масштабах области, Ук-
раины и даже Европы он
известен как один из си-
льнейших спортсменов по
бодибилдингу. 

— Виталий, расскажи-
те о своих успехах. 

— С 1997 года я серьез-
но занялся бодибилдингом
и в 1998 году выиграл чем-
пионат области — стал се-
ребряным призером чемпионата Украины. Несколько лет
я упорно занимался, побеждал на чемпионатах Украины,
вошел в сборную Украины и в 2004 году стал чемпионом
Европы. После этого немного сбавил темпы, хотелось
отдохнуть и больше внимания уделить семье, потому что
серьезные соревнования требуют очень серьезной подго-
товки — это постоянные тренировки и диета. Конечно, для
себя я продолжал заниматься и ради, можно сказать,
самореализации принял участие в богатырских играх
«Найсильніша людина атомної энергетики — 2008», где
стал серебряным призером турнира. В 2009 году снова
победил на областных соревнованиях по бодибилдингу,
стал серебряным призером Украины и получил путевку на
чемпионат Европы. Но, увы, из-за серьезной травмы, ко-
торую получил, усердно готовясь к соревнованиям, я не
только не попал на чемпионат Европы, но и вообще на
некоторое время выбыл из строя. 

— Но, судя по победам этого года, вы — боец.
— Да, в апреле я стал чемпионом области, в мае —

финалистом Всеукраинского кубка в Киеве, где в очеред-
ной раз выиграл путевку на чемпионат Европы, и занял 3-е
место на международном турнире «Богатырь-классик».

— Молодец! Это же какую силу воли нужно иметь,
чтобы не уйти из спорта, а, невзирая на травму, вер-
нуться в строй спортсменов! 

— Наоборот. Мне стоило неимоверных усилий, чтобы
сдержать себя и не пойти в спортзал, когда нельзя было
заниматься. Спортивные занятия стали частью моей
жизни, это не только упорный труд, но и огромное удо-
вольствие. Я не заставляю себя заниматься — я не могу
без занятий. 

— Что вам помогает побеждать?
— Вера, стремление, поддержка близких и желание

достичь цели. К любой цели нужно идти, прилагая нема-
лые усилия. Конечно, это сложно, а почему должно быть
легко? Чем выше цель, тем больше должно быть упор-
ства, стойкости и силы воли. К слову, чтобы перейти в
категорию спортсменов 85 кг, я сбросил 20 кг за три
месяца. 

— Мне кажется, читатели не простят, если я не
спрошу, как? 

— Диета, причем, моя собственная. Практически бес-
солевая пища, минимум углеводов, в основном — белко-
вое питание и, конечно, тренировки. Жир должен сгорать
и уступать место мышцам — тогда получится красивое,
рельефное тело. 

— Как у вас!
— Да! Но я это делаю не для того, чтобы выйти на пляж

и похвастаться перед девушками. Для меня это спорт,
желание покорять вершины. Но когда я захожу в спортзал
и вижу, как расширяются глаза и появляется блеск у моло-
дых ребят — мне приятно, потому что я уже чего-то достиг
и могу компетентно давать советы, делиться опытом. 

Мне хочется, чтобы как можно больше молодежи вели
здоровый образ жизни, следовательно, необходимо при-
влекать ее к занятиям спортом. Вот потому я являюсь ор-
ганизатором многих соревнований.

— А кто ваш учитель?
— Мне очень повезло с тренером, это учитель от Бога

— инструктор плавательного бассейна Димитрий Гур-
кинов. Говорят, своими успехами ученики обязаны учите-
лям. Димитрий вытягивает и подхлестывает меня каждую
тренировку, заставляет работать, когда создается ощу-
щение, что сил уже нет, и… они появляются, открывается
второе дыхание. Чтобы чего-то достичь в большом спор-
те, нужно каждый раз переступать через «не могу», я это
понимаю и с благодарностью воспринимаю все требова-
ния тренера.

В своем подразделении я являюсь председателем
спортивной комиссии. Мне нравится организовывать раз-
личные соревнования — по теннису, бильярду … Так как в
нашей работе часто приходится напрягать глаза, то как
раз эти виды спорта — наилучшее средство для их расс-
лабления. Даже зритель, следящий за играющими в
малый теннис, приносит пользу своему зрению. Кстати, у
меня первый разряд по теннису. А игра в бильярд выраба-
тывает меткость, ей присущ тонкий расчет, геометрия —
все, как в нашей работе, ведь геодезист «ловит» доли мил-
лиметров… 

Беседовала Юлия ТКАЧУК 
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ВІДПОЧИНОК СПІЛЧАН: ОРГАНІЗАТОР — ПРОФСПІЛКОВИЙ КОМІТЕТ ЗА ЗДОРОВИЙ СПОСІБ ЖИТТЯ

СПОРТИВНЫЕ ЗАНЯТИЯ — НЕ ТОЛЬКО УПОРНЫЙ
ТРУД, НО И ОГРОМНОЕ УДОВОЛЬСТВИЕ…

Нам туристская группа — семья!Нам туристская группа — семья!

Быть здоровым, спортивным, отдыхать активно —
современный образ жизни людей передовых взгля-
дов. Специалисты цеха тепловой автоматики, у ко-
торых, как известно, специфика работы требует быть
на волне современных технологий, и в отдыхе не
отстают от новых веяний. При поддержке профкома
ОП ЗАЭС — программы «Путевка выходного дня»
длинные выходные, приуроченные ко Дню Консти-
туции, они провели в красивейших местах Крыма. 

Каждому, кто хоть один раз попадал в этот райский
уголок, хочется еще раз пережить эти незабываемые
мгновения встречи с роскошной природой заповедных
мест, горных вершин, глубоких каньенов, лавандовых
полей, песчаных и галечных пляжей… 

Председатель цехкома ЦТАИ Юрий Пискоха говорит,
что это уже второй организованный туристический выезд
работников ЦТАИ в Крым по «Путевке выходного дня». В
прошлом году, как говорится, по просьбе трудящихся они
решили испытать своих работников на прочность, вынос-
ливость, предложив им туристические условия отдыха —
палатку, рюкзак и т. д. Результат превзошел ожидания, в

этом году число приверженцев такого вида отдыха стало
больше. 

На Запорожской АЭС не только к производству, но и к
отдыху относятся со всей ответственностью, поэтому отп-
равили людей в горы не на авось, а воспользовавшись
услугами запорожского туристического клуба «Горизонт»,
предоставившего транспорт, инструкторов, туристичес-
кое снаряжение и питание. Что касается последнего пунк-
та, многие были удивлены разнообразием кухни, которую
предложили туристам в горах. Путешественники шутят,
что при таком обильном и вкусном питании, похудеть
никому не удалось, невзирая на физические нагрузки.

Красноселовка, Нижний Кок-Асан, родник Верес-Чок-
рак, стоянка Чигинитра, радиальный выход на Кораби-
яйла, стоянка Ай-Алексий, Генеральское — таким был
маршрут туристов-атомщиков. А завершился поход в
Алуште на море. 

Что интересно, в эти праздничные дни практически вся
Украина утопала в дождях, Крым не исключение, однако,
на удивление, наших туристов погода не обидела. Дождь
был всего один раз и то ночью. Море, правда, было хо-
лодным, тем не менее, этот маленький нюанс не испортил
общего впечатления о походе. Довольны все! Работник
ЦТАИ, турист со стажем, побывавший не раз и в Крыму, и
в Карпатах Сергей Пастухов говорит, что такой отдых
очень крепко объединяет коллектив, это небольшая, но
все-таки проверка на прочность и приятно, что все ее
успешно прошли. Люди сдружились, раскрыли в себе
новые возможности, закалили характер, кто-то переборол
свои страхи... Такие поездки сближают людей, а хорошие
отношения — залог благоприятной атмосферы на работе.

Стоит отметить, что администрация, цеховой комитет
ЦТАИ очень рационально распределяют средства «Пу-
тевки выходного дня», стараясь учитывать разнообразие
интересов своих работников. Поэтому часть денег из этой
программы будет использована на посещение аквапарка
в пгт Кирилловка. Это тоже интересное развлечение —
море эмоций и адреналина. 

Юлия ТКАЧУК 

МОЛОДІ АТОМНІ ТАЛАНТИ

АКТИВІСТ, ІНТЕЛЕКТУАЛ, СПОРТСМЕН

ПРОГНОЗАМ ВІР?..

Володимир КОМНАЦЬКИЙ під
час чемпіонату Європи у Сочі


